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Södermalms stadsdelsnämnd 
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2025-01-23 

§ 1 
Val av justerare och datum för justering  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd utser 1:e vice ordförande Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordförande Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 28 januari 2025. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 2 
Fastställande av föredragningslista  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer föredragningslistan med 
följande tillägg: 
 
Skrivelse från Liberalerna avseende lågtröskelboenden och 
uppföljning läggs till som ärende 21 på föredragningslistan. 
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2025-01-23 

§ 3 
Allmänhetens frågestund  

Sammanfattning av ärendet  
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om hiss vid 
Södersjukhuset. 
 
Representanter från Hyresgästföreningen informerade om sin 
verksamhet samt om sitt bostadspolitiska program. 
 
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om att öppna 
upp dagverksamheter på helger. 
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§ 4 
Inkomna medborgarförslag december 2024  
SÖD 2024/1480 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag, göra Nytorgsgatan till sommargågata 2025, 
SÖD 2024/1403, överlämnas till trafiknämnden. 
 
2. Medborgarförslag gällande bebyggelse i parker och 
kulturskyddade områden, SÖD 2024/1435, överlämnas till 
stadsbyggnadsnämnden. 
 
3. Medborgarförslag, hiss Ringvägen till Södersjukhuset, SÖD 
2024/1481, bereds ej med hänvisning till att förslaget är utformat på 
ett sådant sätt att det får anses ligga utanför vad som omfattar 
kommunens verksamheter då kommunen inte äger marken. 
 
4. Medborgarförslag, förbättra badplats, Tantolunden, SÖD 
2024/1489, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
5. Medborgarförslag - Grusning på bron, Sickla Kanalgata, SÖD 
2024/1492, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
6. Medborgarförslag, plantering av träd, Bondegatan, SÖD 
2024/1493, överlämnas till trafiknämnden. 
 
7. Medborgarförslag, pingisbord till Tengdahlsparken, SÖD 
2024/1504, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
8. Medborgarförslag, spolning av basketplan söder om Sofia 
bollplan, SÖD 2024/1505, överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 
9. Medborgarförslag, dagverksamhet helger, äldreomsorgen, SÖD 
2025/5, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under december månad har nio medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
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besluta i enlighet med detta. 
 
Anne-Lie Elfvén (L) anmälde ett förslag till beslut (bilaga). 
 
Jonas Nilsson (M), Bo Strömberg (M), Therese Lindström (M), 
Lars Rottem Krangnes (C) och Martin Westmont (SD) ställde sig 
bakom Anne-Lie Elfvéns (L) förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Anne-Lie Elfvén (L), Jonas Nilsson (M), Bo Strömberg (M), 
Therese Lindström (M), Lars Rottem Krangnes (C) och Martin 
Westmont (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
  

Ersättaryttranden 
Johan Lisspers (L) och Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Anne-Lie 
Elfvéns (L) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1480-1 (Godkänd - R 1) Inkomna 
medborgarförslag december 2024 

 SÖD 2024/1480-1.7 1. Medborgarförslag, göra Nytorgsgatan 
till sommargågata 2025_Bortredigerad 

 SÖD 2024/1480-1.1 4. Medborgarförslag, förbättra badplats 
Tantolunden_Bortredigerad 

 SÖD 2024/1480-1.2 5. Medborgarförslag - Grusning på 
bron, Sickla Kanalgata_Bortredigerad 

 SÖD 2024/1480-1.8 2. Medborgarförslag gällande 
bebyggelse i parker och kulturskyddade 
områden_Bortredigerad 

 SÖD 2024/1480-1.9 3. Medborgarförslag - hiss Ringvägen 
upp till Södersjukhuset_Bortredigerad 

 SÖD 2024/1480-1.3 6. Medborgarförslag, plantering av träd, 
Bondegatan_Bortredigerad 

 SÖD 2024/1480-1.4 7. Medborgarförslag, pingisbord till 
Tengdahlsparken_Bortredigerad 

 SÖD 2024/1480-1.5 8. Medborgarförslag, spolning av 
basketplan söder om Sofia bollplan_Bortredigerad 

 SÖD 2024/1480-1.6 9. Medborgarförslag, dagverksamhet 
helger, äldreomsorgen_Bortredigerad 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
23 januari 2025 

  
 

Ärende 4  
Medborgarförslag att göra 
Nytorgsgatan till sommargågata 2025 

 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Johan Lisspers (L) 

 
 
Förslag till Beslut 
 

1.Att förvaltningen genomför en undersökning bland boende och näringsidkare på och i 
närheten av Nytorgsgatan för att inhämta deras åsikter om förslaget. 

2.Att förvaltningen analyserar förslagets påverkan på framkomlighet, tillgänglighet, miljö och 
näringsverksamhet. 

 
 
Liberalerna välkomnar medborgarförslaget om att även göra Nytorgsgatan till sommargågata. 
Den existerande sommargågatan är mycket populär, och välkomnas av många boende.  

Medborgarförslaget om en sommargågata på Nytorgsgatan berör både boende och 
verksamheter i området. För att kunna ta ställning till förslaget på ett informerat sätt är det 
viktigt att inhämta synpunkter från berörda parter och göra en noggrann bedömning av 
förslagets konsekvenser om den skulle förlängas.  
Sommargågatornas popularitet är avhängig av att de lokala aktörerna och boende fortsatt 
uppskattar dem.  
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§ 5 
Medborgarförslag gällande fler parkområden och träd  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/768 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
fler parkområden och träd. Stadsdelsförvaltningen tackar för 
medborgarförslaget som syftar till att fler träd ska planteras och att 
fler små parkområden skapas inom staden. 
 
Ansvaret att genomföra förslagna åtgärder delas mellan flera olika 
nämnder och bolag inom staden. 
 
I tjänsteutlåtandet beskrivs i första hand vad stadsdelsnämndens 
verksamhet bidrar till med koppling till medborgarförslaget, 
exempelvis återplantering av nya träd i parkerna och restaurering av 
gräsytor och planteringar. I tjänsteutlåtandet beskrivs även delar av 
trafiknämndens arbete med fokus på förvaltning och utveckling av 
gatuträd samt tillskapandet av mikroparker som innebär att mindre 
platsbildningar med hårdgjord yta omvandlas till grönytor med träd 
och förutsättningar vistelse. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/768-6 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/768 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/768-5 SÖD 2024-768_Bortredigerat 
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§ 6 
Medborgarförslag om att bygga en lekpark vid Klevgränd  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/1033 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en lekplats vid Klevgränd. Stadsdelsförvaltningen tackar 
för förslaget som syftar till att skapa en lekplats för barnfamiljer 
runt Slussen. 
 
Terrassanläggningen vid Klevgränd är i stort behov av upprustning. 
När arbetet med Slussen har färdigställts och det inte längre finns 
några tillfälliga avstängningar på platsen kommer platsen behöva 
återställas. I samband med det kommer utformningen av terrasserna 
att ses över. Om det är lämpligt att anlägga en lekplats på denna 
plats är något som behöver studeras vidare i samband med ett 
återställande av terrasserna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1033-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1033 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1033-5 Medborgarförslag 2024-
1033_Bortredigerad 
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§ 7 
Medborgarförslag om ökad trygghet och tillgänglighet i 
Tullgårdsparken  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/1112 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om ökad 
trygghet och tillgänglighet i den nordvästra delen av 
Tullgårdsparken. Förslagsställaren och, enligt denna, andra boende i 
närheten av parken önskar att utrymmen där det går att gömma sig 
för att exempelvis injicera droger tas bort. Vidare föreslås att 
bänkarna och en av skräpkorgarna vid platsen tas bort. 
Förslagsställaren önskar även att hela parken ska förses med gräs. 
 
Vid slutet av 2024 påbörjade förvaltningen, genom dess 
skötselentreprenör, föryngringsbeskärning av buskaget mot 
Östgötagatan med syftet att buskarna ska vitaliseras samtidigt som 
det bidrar till bättre sikt från parken ned mot gatan. Förvaltningen 
har vidare utökat tillsynen av parkens skötsel med syftet att den ska 
upplevas mer renhållen och omskött än vad som är fallet idag. 
Förvaltningen planerar även att under året (2025) byta ut grusytorna 
på terrasserna, där parkbänkarna är placerade, då dessa idag är i 
dåligt skick. 
 
För att bidra till att denna del av Tullgårdsparken blir attraktivare att 
besöka kommer förvaltningen under året (2025) se över möjligheten 
att aktivera platsen vilket också kan leda till ökad upplevd trygghet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1112-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1112 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1112-5 Medborgarförslag 2024-
1112_bortredigerad 
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§ 8 
Medborgarförslag om inhängnad hundrastgård på 
Reimersholme eller Långholmen  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/1172 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att skapa en inhägnad hundrastgård på Reimersholme och 
Långholmen. I förslaget berättar förslagsställaren att det finns ytor 
på Reimersholme och Långholmen där hundar får visats okopplade, 
men att det saknas en inhägnad. 
 
Förvaltningen anser att en hundrastgård på Långholmen inte är 
lämplig då en sådan låser en bit parkmark vid funktionen 
hundrastning och att det istället är viktigt att behålla parkens öppna 
ytor för en fortsatt flexibel användning. Förvaltningen har däremot 
noterat att det finns ett behov av skyltning om det befintliga 
hundrastområdet vid några av de gångvägar som leder in i 
rastområdet, eftersom det saknas skyltar där idag. 
 
För Reimersholme anser förvaltningen att det heller inte är lämpligt 
eller prioriterat med en inhägnad hundrastgård då det idag finns ett 
hundrastområde på ön och att det är viktigt att parkmarken även 
fortsättningsvis kan användas på ett flexibelt sätt. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1172-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1172 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1172-5 Medborgarförslag inhängnad 
hundrastgård_Bortredigerad 
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§ 9 
Skrivelse från (S), (V) och (MP) avseende dagliga 
verksamheter  
Svar på skrivelse från (S), (V) och (MP) om Södermalms 
dagliga verksamheter 
SÖD 2024/1261 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse avseende upphandling av dagliga verksamheter. I 
skrivelsen framför skribenterna att personer som deltar i daglig 
verksamhet ofta gör det under lång tid och sällan ändar sitt val även 
om utföraren byts ut. De menar att modellen med upphandlad 
daglig verksamhet kan skapa dåliga förutsättningar för 
kvalitetsutveckling och schyssta villkor för de anställda. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) 
anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1261-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse 
Södermalms dagliga verksamheter 

 SÖD 2024/1261-1 Skrivelse dagliga verksamheter 
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Södermalm 

2025-01-23 
Ärende 9 
Skrivelse från S, V och MP 
avseende dagliga verksamheter 
 
Anders Göransson m. fl. S 
Charlotte Lilja Pittuco, m. fl. V 
Vera Linn Lanängen, MP 

  
Särskilt uttalande  
Vi vill börja med att tacka förvaltningen för svaret.  
 
Ett bekymmer med de återkommande verksamhetsövergångarna är att de försämrar 
kontinuiteten, ökar osäkerheten och förstärker det kortsiktiga perspektivet. 
Upphandlingarna är dessutom kostnadsdrivande och bidrar, allt annat lika, till att öka 
byråkratin.   
 
På Hammarby dagliga verksamhet finns enligt uppgift tre deltagare som varit med om 
alla verksamhetsövergångarna1. Övriga deltagare har som regel varit där under lång tid. 
Inte någon gång har dessa personer, eller deras anhöriga, uttryck en önskan att byta. Inte 
heller har de blivit tillfrågade om ev. upphandlingar.  
 
Om valfriheten är central, och vi fortsätter att upphandla enligt lagen om offentlig 
upphandling (LOU), skulle en lösning kunna vara att deltagarna ges möjligheten att tycka 
till om de vill att verksamheten återgår i egen regi när avtalstiden löper ut. Det skulle öka 
valfriheten samtidigt som det stärker legitimiteten i en ev. upphandling. 

 
1 Uppgiften kommer från anhörigmötet 14 jan 2025. Det har varit fem utförare sedan 2008.  
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§ 10 
Skrivelse från Sverigedemokraterna om HVB-hem och 
familjehem  
SÖD 2024/1262 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse om kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och 
familjehem från Martin Westmont och Ulf Wester (båda SD). 
Skribenterna har frågor till förvaltningen med anledning av att det 
framkommit att vissa bolag som driver HVB-hem i Sverige har 
kopplingar till organiserad brottslighet. Vissa av dessa hem har 
anställda med direkta kopplingar till kriminella gäng och det finns 
också misstankar om att dessa miljöer används för att rekrytera barn 
till kriminell verksamhet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1262-2 (Godkänd - R 2) SÖD 2024/1262 
Skrivelse från Sverigedemokraterna om HVB-hem och 
familjehem 

 SÖD 2024/1262-1 Skrivelse HVB-hem och familjehem 
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§ 11 
Remiss av Motion om träffpunkter som respekterar 
seniorers egna val, KS 2024/922  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/922 
SÖD 2024/1192 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Andrea Hedin (M) om att en utredning ska genomföras i syfte att 
identifiera träffpunkter inom varje stadsdelsnämndsområde där 
alkoholservering ska vara tillåtet. 
 
Förvaltningen har tidigare undersökt möjligheten för 
stadsdelsområdets öppna träffpunkter för äldre att servera alkohol 
vid vissa typer av aktiviteter såsom herr- och damträffar och 
festluncher. Förvaltningen kan fortsatt konstatera att eftersom det 
bedrivs yrkesmässig försäljning av lättdrycker såsom kaffe, te, 
alkoholfri cider och lättöl på de öppna träffpunkterna så krävs ett 
stadigvarande serveringstillstånd för att alkohol ska kunna säljas 
och serveras. Att servera alkohol innebär överlag även ett stort 
ansvar och är ofta en omfattande arbetsuppgift för verksamheterna. 
 
Förvaltningens kan konstatera att kraven för servering av alkohol är 
strikta och syftet är att minska alkoholens skadliga effekter, såväl 
sociala som medicinska. Att arbeta utifrån ett hälsofrämjande 
perspektiv ligger i uppdraget för majoriteten av förvaltningens 
verksamheter. De öppna träffpunkterna för äldre utgör inget 
undantag och att servera alkohol skulle kunna motverka 
grunduppdraget att bedriva hälsofrämjande verksamhet. 
 
Efter dialog med socialförvaltningens enhet för serveringstillstånd 
framkommer att gällande regler för servering av alkohol är strikta 
och att inga undantag finns för den typ av verksamhet som beskrivs 
i motionen. Reglerna skulle i sådant fall behöva ändras. 
 
Förvaltningen är positiv till att frågan utreds och vill även föra fram 
att utredningen då också breddas för att få ett helhetsperspektiv på 
frågan. 
  

Sida 16 (34)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M), Lars Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
 
Martin Westmont (SD) ställde sig bakom Jonas Nilsson m.fl. (M), 
Lars Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie Elfvéns (L) gemensamma 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström (M), Therese Lindström (M), 
Lars Rottem Krangnes (C), Anne-Lie Elfvén (L) och Martin 
Westmont (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) 
anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Jonas Nilsson m.fl. (M), Lars 
Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie Elfvéns (L) gemensamma 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1192-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om 
träffpunkter som respekterar seniorers egna val - tjut 

 SÖD 2024/1192-1.1 Motion om träffpunkter som respekterar 
seniorers egna val 
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Södermalm SDN 
23 januari 2025 

 
Ärende 11 
 
Motion om träffpunkter som 
respekterar seniorers egna val av 
Andréa Hedin (M) 

 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Erik Ehrs (Kd) 
 

 
Förlag till beslut 
 

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra: 

 

Med en allt äldre befolkning som väljer att bo kvar i sina hem längre, är det avgörande att 
skapa miljöer som respekterar seniorers önskemål och rätt till autonomi. Träffpunkter för 
äldre fyller en viktig funktion för att motverka ensamhet och erbjuda social gemenskap. Dessa 
platser är centrala för många äldre och måste ge utrymme för individens rätt att själv välja hur 
gemenskapen utformas, inklusive möjligheten att konsumera alkohol under ansvarsfulla 
former. 

Tidigare har alkoholhaltiga drycker serverats vid festliga tillfällen på träffpunkter. Denna 
möjlighet har dock successivt försvunnit i Stockholm, trots protester från seniorerna. I andra 
miljöer, som restauranger och kaféer, är alkohol en naturlig del av samvaron. Att förhindra 
detta på träffpunkter är en form av förmynderi. Seniorer är fullt kapabla att fatta informerade 
beslut om sina egna liv, inklusive konsumtion och bruk av alkohol. 

Stockholm bör återfå en respekt för medborgarnas självbestämmande och erbjuda reglerad 
alkoholservering enligt gällande lagar. Ett förslag är att identifiera träffpunkter där detta kan 
tillåtas, vilket skulle skapa ett bredare utbud som passar olika behov. Träffpunkter ska vara 
platser för gemenskap och glädje, där ingen känner sig för gammal för att njuta av livet. Låt 
oss värna om deras rätt att forma sin vardag och erbjuda trygga, attraktiva alternativ för alla. 
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Södermalm 

2025-01-23 
Ärende 11 
Remiss av motion om 
träffpunkter som respekterar 
seniorers egna val   

 
Anders Göransson m. fl. S 
Charlotte Lilja Pittuco, m. fl. V 
Vera Linn Lanängen, MP 

  
Särskilt uttalande  
Vi vill vi se en återgång till den tidigare ordningen, när de äldre kunde välja öl, vin och 
emellanåt en nubbe vid högtidliga tillfällen. En stadsövergripande översyn är önskvärd av 
lagstiftning som styr regelverket för alkoholförtäring på träfflokaler. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 13 
Remiss av Naturvårdsverkets skrivelse Beräkning av 
kostnader för att transportera bort och behandla 
engångsplast som skräpar ned, KS 2024/1266  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1266 
SÖD 2024/1441 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en remiss som 
utgörs av Naturvårdsverkets skrivelse kring beräkning av kostnader 
för att transportera bort och behandla engångsplast som skräpar ned. 
Naturvårdsverket har analyserat fyra metoder som kan användas för 
att beräkna kommunernas kostnader för ovannämnda verksamhet. 
 
Naturvårdsverkets föreslår i skrivelsen att kommunernas kostnader 
för transport och behandling av engångsplast fördelas med avseende 
på de aktuella produktkategoriernas viktandelar i de skräpmätningar 
som genomförs av Naturvårdsverket. Produktkategoriernas 
viktandelar i skräpmätningen anses spegla kostnaderna för transport 
och behandling av engångsplast. Myndigheten bedömer även 
beräkningsmetoden, med tillhörande administration, som praktiskt 
genomförbar. 
 
Stadsdelsförvaltningen saknar rätt kompetens att bedöma vilken 
metod som är lämpligast att använda för beräkning av 
kommunernas kostnader för att transportera bort och behandla 
engångsplast som skräpar ned, men anser att Naturvårdsverkets 
förslag verkar rimligt. Vilket också anges i myndighetens skrivelse 
bör en beräkningsmetod väljas som är praktiskt genomförbar och 
som medför en administration som i sammanhanget är hanterbar. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1441-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1441 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1441-1.2 Remiss - Beräkning av kostnader för att 
transportera bort och behandla engångsplast som skräpar ned 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 16 
Anmälan av delegationsbeslut 2025  
SÖD 2025/6 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 
delegationsbeslut och lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 

SÖD 2024/1463. 
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 

regi, SÖD 2024/1464. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan av delegationsbeslut och lägga dem 
till handlingarna. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 17 
Förvaltningsgruppens protokoll 2025  
SÖD 2025/7 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppen 2025-01-13 med tillhörande 
bilagor anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/7-1 Protokoll FVG 13 januari 2025  
 SÖD 2025/7-1.2 Resultat - årlig uppföljning SAM 2024 
 SÖD 2025/7-1.1 Arbetsmiljöverkets nya regelstruktur - till 

FVG 
 

Sida 23 (34)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 18 
Södermalms pensionärsråds protokoll 2025  
SÖD 2025/9 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråd 2025-01-13 med 
tillhörande bilagor anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/9-1 Protokoll SPR 2025-01-13 
 SÖD 2025/9-1.1 Bilaga 1 Sammanträdestider Södermalms 

pensionärsråd 2025 
 SÖD 2025/9-1.2 Bilaga 2 Kontaktpersoner på särskilt 

boende 
 SÖD 2025/9-1.3 Bilaga 3 Reviderad rutin för 

pensionärsrådets kontaktpersoner på särskilt boende  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 19 
Information från förvaltningen  

Sammanfattning av ärendet  
Ingen information från förvaltningen. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 20 
Övriga frågor  

Sammanfattning av ärendet  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 21 
Skrivelse från Liberalerna avseende lågtröskelboenden 
och uppföljning  
SÖD 2025/92 
 

Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anne-Lie Elfvén (L) anmälde en skrivelse till Södermalms 
stadsdelsnämnd avseende lågtröskelboenden och uppföljning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
  

Ersättaryttranden 
Johan Lisspers (L) ställde sig bakom skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/92-1 Skrivelse (L) Fråga om lågtröskelboenden 
och uppföljning 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
23 januari 2025 

  
 
  

Skrivelse 
 

Anne-Lie Elfvén (L) 
Johan Lisspers (L) 

 
 
Fråga om lågtröskelboenden och uppföljning 

Lågtröskelboende är en typ av boende som riktar sig till personer i en utsatt situation, 
exempelvis hemlösa eller personer med missbruksproblem. Vanligt förekommande är också 
så kallade dubbeldiagnoser, där det finns både ett missbruk och psykisk sjukdom. 

Syftet med lågtröskelboenden är att erbjuda en trygg plats för människor som annars kan ha 
svårt att hitta hjälp, till exempel på grund av krav på nykterhet, drogfrihet eller andra regler på 
traditionella boenden. Fokus ligger på att möta människor där de befinner sig och ge stöd, 
vård eller vägledning utan att skapa onödiga hinder. 

Redan i somras lade Allianspartierna en skrivelse i Socialnämnden gällande lågtröskelboendet 
Skarpnäcksgården. Kritiken handlade om den otrygghet och oförutsägbarhet som staden 
skapar för de mest utsatta människorna i samhället men även för boendet. Kortfattat: 

 Både hyresavtalen (1 år) och verksamhetsavtalen (3-4 månader) är extremt korta, vilket 
skapar osäkerhet för verksamheten, personalen och de boende. 

 Det saknas en tydlig plan för vad som ska hända med de boende när fastigheterna rivs 
eller byggs om. Detta riskerar att lämna hundratals utsatta människor utan alternativ och 
tillbaka på gatan. 

 Det finns en uppenbar brist på samordning mellan Stockholms stads olika förvaltningar 
och den privata utföraren. 

 Byggnaderna är i dåligt skick, vilket ytterligare försvårar situationen för boendet och 
dess framtid. 

 
Med anledning av ovanstående önskar vi få svar på följande: 
 
1. Hur många från Södermalms stadsdelsområde är placerade på lågtröskelboende? 
2. Hur många från Södermalms stadsdelsområde är placerade på Skarpnäcksgården 
3. Hur följer man upp de som är placerade på lågtröskelboenden? 
4. När besökte man Skarpnäcksgården senast?  
5. När besökte man ett lågtröskelboende senast? 
6. Vilka lågtröskelboenden inom Storstockholmsområdet har förvaltningen att tillgå? 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/1484 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 27 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av protokoll och 
lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms sociala delegations sammanträden 2024-
12-17, 2025-01-03 samt 2025-01-14 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan och lägga protokollen till handlingarna. 
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